
Brug af idrætsfaciliteter i Københavns Kommune
En undersøgelse af idrætsforeningernes tilfredshed med 
lokalefordelingen i kommunen 
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Metode

• Spørgeskema udsendt til 
den person som er 
Københavnskommunes 
kontaktperson til foreningen

• Der er udsendt to 
påmindelser i løbet af 
undersøgelsesperiodens tre 
uger

Status Antal 

2014

Andel 

2014

Andel 

2013

Antal deltagere 

(Total)

759 100 % 100 %

Gennemførte 

interview

473 62 % 73 %

Ikke svaret 218 29 % 22 %

Ønsker ikke at 

deltage

55 7 % 3 %

Ufuldstændige 13 2 % 2 %

| 26. november 2014 | 
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Baggrundsdata på de deltagende foreninger

| 26. november 2014 | 

Hvornår blev jeres forening godkendt som 
folkeoplysende forening i København? 

Hvor mange aktive medlemmer er der i 
jeres forening?

• Fordelingen af foreninger i 
kommunen er uændret. Der 
er fortsat knap 70 % af 
foreningerne, der har mindre 
end 100 medlemmer.

82%

18%

2014

Før februar 2011 Efter februar 2011

30%

22%17%

12%

20%

2014

1-25 25-50 50-100 100-200 Over 200

88%

12%

2013

33%

21%
18%

10%

18%

2013

2014 (n=473)
2013 (n=529)
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Baggrundsdata på de deltagende foreninger
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55%

68%

92%

42%

55%

69%

90%

43%
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100%

0-19 år 20-24 år 25-59 år Over 60 år

Hvilke aldersgrupper er repræsenteret i jeres forenings aktive 
medlemmer? (Sæt gerne flere krydser)

2014 2013

• Alders fordelingen i foreningerne har ikke ændret sig mellem de to undersøgelser 
dette tyder på at populationen vi undersøger er konstant

2014 (n=473)
2013 (n=529)
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Brugen af kommunale idrætsfaciliteter
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• Det er værd at bemærke at 
der ses en mindre 
tilbagegang i tilfredsheden 
med henholdsvis fordeling 
og udnyttelse af 
idrætsfaciliteterne i KBH

• Der er godt 2/3, der er 
tilfredse med fordelingen af 
faciliteter og 3 ud af 4 
synes de udnyttes optimalt

26%

16%

55%

58%

16%

21%

4%

5%

0% 20% 40% 60% 80% 100%

Kommunens idrætsfaciliteter ( haller,
baner mm.) udnyttes optimalt?

At fordelingen af kommunens
idrætsfaciliteter (haller, baner mm.)

foregår på den mest hensigtsmæssige
måde?

2013

I høj grad I nogen grad I mindre grad Slet ikke

28%

17%

49%

50%

18%

25%

5%

8%

0% 20% 40% 60% 80% 100%

Kommunens idrætsfaciliteter ( haller,
baner mm.) udnyttes optimalt?

At fordelingen af kommunens
idrætsfaciliteter (haller, baner mm.)

foregår på den mest hensigtsmæssige
måde?

2014

I høj grad I nogen grad I mindre grad Slet ikke

2014 (n=446)
2013 (n=494)
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Behovet for faciliteter inde/ude
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• Fordelingen på 
efterspørgslen efter faciliteter 
i København har ikke ændret 
sig mellem de to 
undersøgelser dette tyder på 
at populationen vi 
undersøger er konstant

• Der efterspørges klart flest 
indendørsfaciliteter, med en 
svag stigning mellem de to 
undersøgelser

Indendørs- / udendørsfaciliteter

5%

5%

27%

28%

68%

67%

0% 20% 40% 60% 80% 100%

2014

2013

Vores forening har hovedsageligt behov for at låne kommunens
udendørsfaciliteter

Vores forening har behov for at låne både kommunens indendørs- og
udendørs faciliteter

Vores forening har hovedsageligt behov for at låne kommunens
indendørsfaciliteter

2014 (n=446)
2013 (n=494)
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Behovet for faciliteter sommer/vinter
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• Fordelingen på efterspørgslen 
efter faciliteter i København 
har stort set ikke ændret sig 
mellem de to undersøgelser 
dette tyder på at populationen 
vi undersøger er konstant

• Efterspørgslen retter sig i 
overvejende grad mod 
sommerfaciliteter, men der ses 
en svag stigning i antallet af 
foreninger der kun 
efterspørger vinterfaciliteter

Sommer / Vinter

3%

4%

36%

34%

61%

62%

0% 20% 40% 60% 80% 100%

2014

2013

Vores forening har hovedsageligt behov for at låne kommunens
sommerfaciliteter

Vores forening har hovedsageligt behov for at låne kommunens
vinterfaciliteter

Vores forening har behov for at låne både kommunens sommer- og
vinterfaciliteter

2014 (n=446)
2013 (n=494)
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Tildeling af faciliteter
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• Hovedparten af de adspurgte foreninger har fået tildelt det antal timer de har 
haft ønske om, men det er fortsat de ”yngre” foreninger som ikke kan få 
deres ønsker opfyldt 

68%

27%

0%

5%

53%

35%

2%

11%

0% 20% 40% 60% 80%

Ja, vi har ikke haft behov for
hverken flere eller færre timer end

de tildelte

Nej, vi har fået tildelt for få timer

Nej, vi har fået tildelt for mange
timer

Ved ikke

2013

Forening yngre end 2011 Forening ældre end 2011

64%

31%

1%

4%

53%

36%

1%

9%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70%

Ja, vi har ikke haft behov for hverken
flere eller færre timer end de tildelte

Nej, vi har fået tildelt for få timer

Nej, vi har fået tildelt for mange timer

Ved ikke

2014

Forening yngre end 2011 Forening ældre end 2011

2014 (n=446)
2013 (n=494)
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Den overordnede tilfredshed
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• Det generelle billede er tilfredshed med ansøgningsproceduren for lokaletildelingen
• Et mindre antal adspurgte er mellem de to undersøgelser gået fra at være utilfredse til at 

gruppen af respondenter der hverken er begejstret eller negativ indstillet.

15%

16%

43%

43%

22%

17%

13%

16%

6%

7%

2%

2%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

2014

2013

Hvor tilfreds er du overordnet set med proceduren for 
ansøgning om brug af kommunens idrætsfaciliteter?

Meget tilfreds Tilfreds Hverken eller Utilfreds Meget utilfreds Ved ikke2014 (n=446)
2013 (n=494)
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Den overordnede tilfredshed
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33%

15%

33%

45%

15%

22%

9%

11%

5%

5%

6%

2%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

2014

2013

Hvor tilfreds er du overordnet set med den nuværende 
procedure for tildeling af idrætsfaciliteter i kommunen

Meget tilfreds Tilfreds Hverken eller Utilfreds Meget utilfreds Ved ikke

• Det generelle billede er stigende tilfredshed med tildelingsproceduren
• Et mindre antal adspurgte er stadig utilfredse eller meget utilfredse.

2014 (n=446)
2013 (n=494)
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Fordelingsperiodens længde fordelt på 
foreningsalder
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• De ældre foreninger har skifte 
standpunkt og en større andel 
finder at fordelingsperioden er 
passende. Det kunne tyde på 
at disse i højere grad end 
tidligere har taget de toårige 
fordelingsperiode til sig.

• Det er blevet tydeligere i 
denne undersøgelse af de 
yngre foreninger finder det 
problematisk at 
fordelingsperioden er på to år. 

15%

21%

59%

46%

14%

18%

12%

16%

0% 20% 40% 60% 80% 100%

Forening yngre end 2011

Forening ældre end 2011

2013

20%

14%

52%

58%

12%

16%

16%

13%

0% 20% 40% 60% 80% 100%

Forening yngre end 2011

Forening ældre end 2011

2014

Fordelingsperioden bør være kortere Fordelingsperioden er passende

Fordelingsperioden bør være længere Ved ikke

2014 (n=446)
2013 (n=494)
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Spørgsmål til foreningernes tidsforbrug
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• Hovedparten af respondenterne finder at ansøgningsproceduren er lidt eller 
noget tidskrævende

• I de åbne besvarelser uddybes dette fx med:
” Interbook er meget tungt og besværligt at arbejde med, brugerfladen er ret 

kompliceret af finde ud af, og man skal gentage og kontrollere mange gange.”

8%

41%

15%

23%

7%

6%

8%

41%

14%

23%

9%

5%

0% 5% 10% 15% 20% 25% 30% 35% 40% 45%

Det er slet ikke tidskrævende

Det er lidt tidskrævende

Det er hverken lidt eller meget tidskrævende

Det er noget/forholdsvis tidskrævende

Det er meget tidskrævende

Ved ikke

Hvordan vurderer du tidsforbruget i forbindelse med ansøgning 
om brug af kommunens lokalefaciliteter? 

2013 2014

2014 (n=446)
2013 (n=494)



Slide 13

Spørgsmål til ansøgningsproceduren 
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• Foreningerne finde procedurerne omkring ansøgningen nemme af 
forstå, men samtidig finder de at ansøgningsproceduren er indviklede, 
besværlige og ressourcekrævende.
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Ansøgningsprocedurerne i forbindelse med
brug af kommunens idrætsfaciliteter er enkle

Det er nemt at forstå, hvordan
ansøgningsprocedurerne i forbindelse med
brug af kommunens idrætsfaciliteter foregår

Ansøgningsprocedurerne i forbindelse med
brug af kommunens idrætsfaciliteter er

bureaukratiske og omfattende

Ansøgningsprocedurerne i forbindelse med
brug af kommunens idrætsfaciliteter er

indviklede og besværlige

Ansøgningsprocedurerne i forbindelse med
brug af kommunens idrætsfaciliteter er

ressourcekrævende

2014

I høj grad I nogen grad I mindre grad Slet ikke Ved ikke2014 (n=446)
2013 (n=494)
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Frigøres administrative ressourcer?
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• Hovedparten af respondenterne finder at ansøgningsproceduren frigør 
administrative ressourcer

30%

22%

37%

32%

8%

16%

4%
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21%
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2013

30%

22%

41%

38%

7%

15%

3%

6%

18%

19%

0% 20% 40% 60% 80% 100%

Den nuværende ansøgningsproces er
tidsbesparende i forhold til den tidligere

ansøgningsproces

Den nuværende ansøgningsproces
frigør administrative ressourcer i

foreningen, som kan anvendes til andre
formål

2014

Meget enig Enig Uenig Mieget uenig Ved ikke
2014 (n=446)
2013 (n=494)
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Frigøres administrative ressourcer?
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32%

16%

38%

33%

9% 4%

5%

17%

46%
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2013

34%

14%

44%

27%

7%

7%

2%

6%

12%

46%

0% 20% 40% 60% 80% 100%

Før februar 2011

Efter februar 2011

2014

Meget enig Enig Uenig Meget uenig Ved ikke

• Hovedparten af respondenterne finder at ansøgningsproceduren frigør 
administrative ressourcer, men det er hovedsageligt blandt de ældre 
foreninger 

2014 (n=446)
2013 (n=494)
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Frigøres administrative ressourcer?
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2014

Meget enig Enig Uenig Meget uenig Ved ikke

• En stigende andel af foreningerne finder at den nuværende 
ansøgningsproces frigør administrative ressourcer i foreningen, som 
kan anvendes til andre formål. 

• Det er hovedsageligt blandt de ældre foreninger at dette ses

2014 (n=446)
2013 (n=494)
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Frigøres administrative ressourcer? 
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De administrative ressourcer som frigives
som følge af den nuværende

ansøgningsproces anvendes til at øge
medlemstallet

De administrative ressourcer som frigives
som følge af den nuværende

ansøgningsproces anvendes til at udvikle
foreningens tilbud

2014

I høj grad I nogen grad I mindre grad Slet ikke
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• Det generelle billede er at foreningerne kun i mindre grad kan udnytte 
den ressource besparelse de har opnået ved ændringen i 
ansøgningsprocessen.

• I de åbne besvarelser uddybes dette fx med:
”Det kan være svært ved at vurdere den direkte sammenhæng, men 

det er klart, at jo mindre administrativt arbejde der skal lægges i 

foreningen, jo mere tid er der til at gøre noget for nuværende og 

kommende medlemmer.”

2014 (n=446)
2013 (n=494)


